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                            Památný dub nedaleko Přední Záběhlé byl svědkem nejedné dějinné události. 
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Strašičtí chovatelé v Markt Hohenfelsu; Strašice rok po volbách; Nostalgický říjen v muzeu a jinde; Pozvánka na 
Mikulášskou nadílku, Místní knihovna informuje, Pozvánky na kulturní akce… 



                                      Zápis z Rady obce č. 19/10/15 ( 7. 10. 2015 ) 
                                                       J. Hahner, E. Buchová 
 
I. Doklady a informace na vědomí 
Dne 10. a 11. října bude Velký sál Společenského domu pronajat za účelem pořádání bitvy tankových modelů 
Flames of War. Za pronájem sálu je hrazen nájem dle podmínek Kulturního odboru OÚ Strašice. Někteří 
z účastníků hry budou ubytováni v ubytovně Muzea Středních Brd. 
 
II. Projednáno 
Projednání zápisu a usnesení ZO 
RO projednala zápis z jednání ZO dne 24.9.2015 a přijala opatření k realizaci přijatých usnesení. 
        1. Reagovat na náměty a podněty občanů (plíseň v domě č.p. 500, vstup na půdu v domě č.p. 500). 

 2. Připravit podklady k prodeji pozemku p.č. 1905/12. 
        3. Připravit podklady k prodeji pozemku p.č. 1905/13.  
        4. Zveřejnit nově schválené vyhlášky na úřední desce OÚ Strašice. 

 5. Řešit bezpečnost dopravní situace na křižovatce U Libuše včetně přecházení chodců. 
        6. Reagovat na interpelace členů ZO. 
RO opatření k realizaci usnesení ZO ze dne 24.9.2015 schválila. 
 
Žádost o vyjádření – MVE Strašice s.r.o. 
RO projednala žádost o vyjádření ve věci změny projektu plánované malé vodní elektrárny v obci Strašice 
v lokalitě Hájkův mlýn. Předmětem žádosti je změna trasy potrubí, které bude přivádět vodu k turbíně. Nový 
návrh vede tlakové potrubí přes louky pana Hájka a přes pozemek, který je v majetku obce (komunikace 
k vojenskému újezdu, část louky). Na tomto pozemku by bylo zřízeno věcné břemeno, případně by mohlo dojít 
ke směně pozemku. Směněný pozemek by mohl být využit jako parkoviště pro návštěvníky CHKO Brdy. 
RO zahájení jednání ohledně směny pozemku dle žádosti schválila.  
 
Žádost o poskytnutí prostor pro výcvik služebních psů – Policie ČR 
RO projednala žádost o bezplatné poskytnutí prostor v bývalém učebním bloku pro výcvik služebních psů 
Policie ČR. Důvodem podání této žádosti je, že objekt v Balkové, který byl k tomuto výcviku určený, byl předán 
Správě uprchlických zařízení, a z tohoto důvodu nemá Policie ČR služební psi kde cvičit. Jedná se o počáteční 
výcvik psů specialistů (vyhledávání výbušnin, drog, zbraní, atd.), kdy jednotlivé místnosti jsou vybaveny jako 
prostory, s kterými se psi v běžné praxi setkají (obývací pokoj – skříňky, konferenční stolek, TV, atd.). Jako 
kompenzaci za využívání objektu nabízí např. ukázky výcviku psů ve školkách, pravidelný úklid podlahové 
krytiny a přítomnost příslušníků PČR. Objekt bude využíván např. 14 dní jednou za dva měsíce. 
RO žádost o poskytnutí prostor schválila.  
 
Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – ČEZ Distribuce, a.s.  
RO projednala Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti a smlouvy o 
právu provést stavbu kabelu nízkého napětí. Za věcné břemeno bude uhrazena částka ve výši 1400 Kč. Jedná se 
o zřízení elektrické přípojky pro pozemek p.č. 1622/28 v lokalitě stavební zóny ve Dvoře. 
RO Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti a smlouvu o právu provést 
stavbu č. IV-12-0010275/2 schválila. 
 
Uvolnění z komise – M. Vaníková 
RO projednala žádost o uvolnění z Komise pro občanské záležitosti členky M. Vaníkové z osobních důvodů. 
RO přerušení členství M. Vaníkové v Komisi pro občanské záležitosti schválila.  
 
6. Vyhodnocení poradenské činnosti – Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala vyhodnocení poradenské činnosti, kterou poskytuje Bc. Šujanová v rámci Komise pro občanské 
záležitosti ohledně možnosti řešení různých životních situací. V jednotlivých návštěvnických termínech byly 
podány informace ohledně skončení rodičovské dovolené, možnosti uplatnění na trhu práce, možnosti získání 
příspěvku na bydlení atd. 
RO vyhodnocení poradenské činnosti vzala na vědomí.  
 
7. Nabídka na provozování zdroje tepelné energie – IVORY Energy, a.s. 
RO projednala nabídku společnosti IVORY Energy, a.s., která se zabývá budováním a provozováním zdrojů 
tepelné energie pro vytápění a poskytování TUV v různých obcích v republice. Společnost tepelnou energii 
získává z velkokapacitních kotlů na pelety, vyrobené teplo dále prodává konečným odběratelům. V případě obce 
Strašice by bylo možné předávat vyráběné teplo na patě kotelny firmě Služby obce Strašice s.r.o. nebo 



provozovat celé tepelné hospodářství. Společnost prezentovala svůj záměr na jednání Komise pro rozvoj obce.  
Nabídka zahrnuje vybudování nových zdrojů tepla, vybudování teplovodního propoje mezi oblastmi v kasárnách 
a v sídlišti za radnicí s tím, že by byla zrušena kotelna v domě v č.p 525. Dle nabídky by neměla výsledná cena 
překročit částku 600 Kč/GJ bez DPH pro odběratele. Konkrétní částku by bylo možné sdělit po zpracování 
konkrétního projektu. 
Komise v tomto ohledu navrhla zvážit vybudování tohoto zdroje na vlastní náklady (v případě získání dotace) a 
provozovat tento systém pod současnou firmou Služby obce Strašice s.r.o., komise dále navrhla zabývat se 
optimalizací tepelného hospodářství v obci (vybudování propoje, zaslepení zdvojených rozvodů, atd.). 
RO nabídku společnosti IVORY Energy, a.s. vzala na vědomí. 
 
8. Plán inventur na rok 2015 
RO projednala Plán inventur, který předložila vedoucí finančního odboru. Prvotní inventury budou provedeny od 
2.11. do 31.12.2015. Inventury ohledně nehmotného majetku, pohledávek a závazků budou zahájeny 4.1.2016. 
Inventarizační zpráva bude zpracována do 31.1.2016. Hlavní inventarizační komise bude pracovat ve složení: E. 
Buchová, J. Hahner, Mgr. Straka, Mgr. Kantor, J. Kotnauer a Mgr. Svoboda. Členové jednotlivých 
inventarizačních komisí se zúčastní schůzky dne 21.10.2015 od 17 hodin v budově OÚ Strašice, kde budou 
vysvětleny jednotlivé postupy a předány inventurní soupisy. 
RO navržený Plán inventur na rok 2015 schválila. RO složení Hlavní inventarizační komise a složení dílčích 
inventarizačních komisí schválila.  
 
9. Dotace z rozpočtu Plzeňského kraje 
RO projednala přijetí účelové dotace z rozpočtu Plzeňského kraje ve výši 100 tis. Kč na opravu levého břehu 
řeky Klabavy na Huti. Tato oprava již byla realizována, nejprve byla hrazena z rozpočtu obce v celkovém 
nákladu 232 tis. Kč. 
RO Smlouvu o přijetí účelové dotace z rozpočtu Plzeňského kraje ve výši 100 tis. Kč schválila.  

                                                 Zápis z Rady obce č. 19/10/15 ( 7. 10. 2015 ) 

                                                         J. Hahner, E. Buchová 
Doklady a informace na vědomí 

1. Informace:  Dne 10. září proběhlo jednání výkonného výboru Vodohospodářského sdružení Rokycanska. 
Předmětem jednání bylo seznámení se stavem koncesního řízení, schválení postupu cenotvorby a kontrola 
plnění plánu investic. Zápis z jednání bude zveřejněn na webu obce. 

2. Informace:  Dne 21.10. proběhlo jednání hodnotící komise o splnění kvalifikačních předpokladů pro 
koncesní řízení na výběr provozovatele vodohospodářské infrastruktury VSR. Do dalšího kola prošli oba 
uchazeči, a to Vodohospodářská společnost Sokolov, s.r.o. a Severomoravské vodovody a kanalizace 
Ostrava a.s. Další jednání komise proběhne začátkem prosince, kdy budou hodnoceny konkrétní parametry 
zakázky. 

Projednáno 

Smlouva o sdružených službách dodávky plynu – Služby obce Strašice s.r.o. 
RO projednala návrh Smluv o sdružených službách dodávky plynu pro společnost Služby obce Strašice s.r.o. na 
roky 2016 a 2017. Tuto smlouvu musí po změně zakladatelské listiny společnosti schvalovat vlastník 
společnosti. 
RO Smlouvy o sdružených službách dodávky plynu č. 211080006423 a č. 211080007774 schválila. 

Rozbor hospodaření obce 
RO projednala rozbor hospodaření obce Strašice k 30.9.2015. Obec Strašice obdržela dotaci 100 tis. Kč na 
opravu břehu potoka na Huti, dále obdržela dotaci ve výši 6,254 mil. Kč na opravu komunikací v Koutě. Dále by 
měla obec obdržet dotaci ve výši 2,092 mil. Kč na revitalizaci zahrady ve školce. Na všech těchto akcích se obec 
podílela příspěvkem ze svého rozpočtu. 
RO Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.9.2015 schválila. 

Rozbor hospodaření – Zdeněk Smejkal - INZULA 
RO projednala komentář k rozboru hospodaření firmy Zdeněk Smejkal – INZULA za období k 30.9.2015. 
Výnosy za toto období byly ve výši 8,953 mil. Kč, náklady činí 3,776 mil. Kč, z toho 2,644 mil. Kč bylo použito 
na opravy a udržování. Do rozpočtu obce byla odvedena částka 4,897 mil. Kč, tato částka je využívána ke 
splácení úvěrů. 



RO Rozbor hospodaření firmy Zdeněk Smejkal – INZULA k 30.9.2015 schválila. 

Smlouva o výpůjčce – kontejner Abroll  
RO projednala Smlouvu o výpůjčce kontejneru Abroll 24 m3, který bude umístěn ve sběrném dvoře za účelem 
sběru velkoobjemového odpadu. Tento kontejner byl pořízen z dotace OPŽP. 
RO Smlouvu o výpůjčce kontejneru Abroll mezi Sdružením měst a obcí Plzeňského kraje a Obcí Strašice 
schválila. 

Smlouva o poskytnutí účelové dotace 
RO projednala Smlouvu o poskytnutí účelové dotace mezi Plzeňským krajem a Obcí Strašice na podporu 
vybavení jednotek sboru dobrovolných hasičů obce či na náklady za výjezd mimo katastr obce. Obci bude 
poskytnuta dotace ve výši 4.015 Kč. 
RO Smlouvu o poskytnutí účelové dotace ve výši 4.015 Kč mezi Plzeňským krajem a Obcí Strašice schválila. 

Žádost o odkoupení části pozemku – J. Raub 
RO projednala žádost o odkoupení části pozemku p.č. 1847/83 v k.ú. Strašice. Vzhledem k tomu, že se jedná o 
obecní pozemek, který užívá více sousedních vlastníků, bude se toto řešit komplexně po digitalizaci katastru. 
RO žádost o odkoupení části pozemku vzala na vědomí. 

Žádost o umístění reklamních cedulí – J. Barna 
RO projednala žádost o umístění reklamních cedulí pro restauraci Berten v počtu 5 kusů. Cedule by měly být 
umístěny U Libuše a u obecního úřadu. 
RO žádost o umístění reklamních cedulí kromě umístění na zábradlí křižovatky „U Libuše“ schválila. 

Žádost o pronájem sálu – M. Giňa 
RO projednala žádost o pronájem sále ve Společenském domě za účelem pořádání koncertu místních kapel dne 
14.11.2015. Společně se sálem chce žadatel využít i prostory baru a WC. Občerstvení zajistí žadatel na vlastní 
náklady. Po skončení akce bude sál uklizen a předán. 
RO požaduje ukončení akce do 2:00 hodin následujícího dne. 
RO žádost o pronájem sálu schválila. 

Žádost o odprodej hrobového zařízení – J. Svobodová 
RO projednala žádost o přidělení hrobového místa a odprodej hrobového zařízení. Toto hrobové zařízení přešlo 
do majetku obce v rámci dědictví, odhadní cena činí 15.000 Kč. Žadatel má o toto hrobové zařízení zájem 
v případě, že by prodejní cena činila 12.000 Kč. 
RO žádost o odprodej hrobového místa vzala na vědomí. 

Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 7.10.2015. Komise doporučila přidělit byt 3+1 v č.p. 560 
panu M. Hrabalovi.  Příští jednání komise proběhne 4.11. od 16,30 hodin v budově obecního úřadu. 
RO  přidělení bytu dle doporučení Bytové komise schválila. 

Zápis komise pro partnerské obce č. 9/2015 
RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 9/2015. Dne 7.11. proběhne od 16,30 hodin 
koncert Jugendblasskapelle společně se Strašickou Pohodovkou, dne 11.12. proběhne slavnostní zasedání obou 
zastupitelstev v obci Markt Hohenfels k pětiletému výročí partnerství. 
RO zápis z jednání Komise pro partnerské obce schválila. 

Změna termínu jednání ZO 
Vzhledem k tomu, že dne 11.12.2015 bude probíhat společenské setkání zastupitelstva obce Strašice a 
zastupitelstva obce Markt Hohenfels, navrhla RO termín řádného jednání ZO na středu 25.11.2015. Ve čtvrtek 
26.11. proběhne slavnostní rozsvícení vánočního stromu. 
RO termín jednání řádného ZO dne 26.11.2015 schválila. 

Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice ze dne 6.10. Jednání komise se zúčastnil pan 
Mach a pan Truhlář z firmy IVORY Energy, a.s., kteří zde prezentovali záměr výroby tepla z pelet. Vzhledem 



k tomu, že nabídka nebyla zcela konkrétně rozpracovaná, doporučila komise takto učinit a dále doporučila řešit 
optimalizaci tepelné distribuční sítě v majetku obce. Komise dále projednala parcelaci budoucí stavební zóny ve 
Dvoře. Komise rovněž podpořila demolici budov koupaliště a na Dukle. Příští jednání proběhne 24.11.2015. 
RO konstatuje, že demolice budov proběhne v roce 2016. 
RO zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze dne 6.10.2015 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 5.10. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 5.10.2015 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro životní prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise pro životní prostředí ze dne 14. října. Komise mimo jiné informovala o 
vyhlášení Chráněné krajinné oblasti Brdy, kterou vyhlásila vláda dne 12. října. Pracoviště CHKO budou 
v Příbrami, Jincích a ve Spáleném Poříčí. 
RO pokácení dřevin dle doporučení Komise pro životní prostředí ze dne 14.10.2015 schválila. 

Výměna sklepních dveří 
RO projednala reklamaci ohledně výměny sklepních dveří. Tato výměna probíhala v domech č.p. 491-497. 
Úpravu současného stavu požaduje 7 nájemníků, neboť dveře nelze dobře otvírat. 
RO požadavek na výměnu sklepních dveří vzala na vědomí. 

Záměr pronájmu – Restaurace Společenský dům 
Dne 20.10. byla doručena výpověď provozovateli Restaurace Společenský dům společnosti GASTROTEL CZ 
spol. s r.o. Vzhledem k této situaci je třeba zveřejnit záměr pronájmu tohoto zařízení. 
RO záměr pronájmu Restaurace Společenský dům schválila. 

Rozpočtové opatření obce Strašice č. 6-2015 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 6-2015. Předmětem rozpočtového opatření je úprava výdajů 
v souvislosti s přijatými dotacemi na revitalizaci zahrady ve školce, opravy komunikací v Koutě, navýšení 
výdajů na nákup elektrické energie v kasárnách, atd. Rezerva činí 153 tis. Kč. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 6-2015 schválila. 

Informace ohledně prodeje budov firmě H.R.S. a.s. 
RO projednala informaci právního zástupce společnosti H.R.S. a.s. ohledně návrhu kupní smlouvy na objekty 
v areálu bývalých kasáren. Společnost nesouhlasí s tím, že bude ve smlouvě zahrnuta podmínka ohledně 
připojení na odběr tepla z obecní kotelny, dále požadují doplnit do smlouvy případný odkup budovy učebního 
bloku. Nový návrh smlouvy bude předložen na jednání ZO. 
RO informaci o prodeji budov firmě H.R.S. a.s. vzala na vědomí.  

 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově 
Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na 
emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  
http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 
 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                              
                                                             Barňák vychází jednou v měsíci. 
 
Časopis Barňák si můžete zakoupit: 

  Prodejna BAF ( nákupní středisko), SPAR- obchodní dům Strašice, prodejna potravin sídliště 
Gumídkov, Místní knihovna ve Strašicích, Muzeum Středních Brd, Obecní úřad ve Strašicích… 



                                               Upozornění 

V poslední době se nejen v našem regionu Rokycansko (Břasy), ale 
i v celé republice  vyskytují falešní podomní prodejci, kteří nabízejí 
služby ke zlevnění elektrické energie, plynu, dřeva, uhlí, dále slevy 
kosmetiky a jiných dalších výrobků, na kterých se snaží obohatit. Uvedené 
výrobky prodávají s nadhodnocenou cenou a služby, které slibují, zákazník 
nikdy neuvidí, a ještě žádají předem o zálohu. Pokud tyto osoby neznáte a 
žádnou tuto službu jste si neobjednali, budou to určitě tito podomní prodejci. Za 
žádných okolností je nepouštějte  do domu a volejte Obecní policii Strašice 
371 585 731 nebo Policii České republiky 158 ! 

ZPRÁVA Z ÚZEMÍ STRAŠIC ZA M ĚSÍC ZÁŘÍ 2015 

DOPRAVNÍ AKCE 
  Prvého září proběhla akce v rámci celorepublikového projektu s názvem „Zebra se 
za Tebe nerozhlédne“. Akce byla cílena zejména na nejmladší žáčky, které 
policisté upozorňovali na   základní zásady bezpečného chování v silničním 
provozu, především jak správně přecházet vozovku.  Zmíněno bylo, že chodec 
nemá na přechodu pro chodce absolutní přednost. Ti nejmladší školáci předvedli 
policistům, jak by zvládli sami bezpečně vozovku přejít. Policisté jak dopravní tak 
pořádkové policie dohlíželi na bezpečnost u všech škol na území okresu Rokycany.  
  V září proběhla během dvou dnů na teritoriu územního odboru Rokycany 
celorepubliková dopravně bezpečnostní akce. Při akci zaměřené převážně na kontrolu 
používání bezpečnostních pásů a zádržných systému celkem 22 policistů, z toho 12 z dopravní policie a 12 
z pořádkové policie zastavilo 246 vozidel. Průměrně každý třetí řidič se dopustil přestupku, za který byl ze 
strany policistů vyřešen v blokovém řízení. Policisté zjistili 76 přestupků, z toho jich 62 vyřešili v blokovém 
řízení a zbylých 14 následně oznámili ke správnímu řízení. Čtyři řidiči usedli za volant po požití alkoholu, kdy 
při provedených dechových zkouškách hladina alkoholu v dechu nepřesáhla jedno promile, proto bylo jejich 
jednání kvalifikováno jako přestupek. U jednoho řidiče policisté odhalili přítomnost omamných a 
psychotropních látek. V rámci akce byl zjištěn jeden trestný čin maření výkonu úředního rozhodnutí a 
vykázání. Z celkového zjištěného počtu přestupků se v deseti případech jednalo o nepoužití bezpečnostních pásů. 

BEZPEČNOSTNÍ OPATŘENÍ 
  V první polovině září v dopoledních hodinách se policisté cizinecké policie společně s kolegy z Územního 
odboru Rokycany zaměřili na kontrolu dodržování zákonných norem upravujících pobyt cizinců na území České 
republiky a pátrání po hledaných osobách a věcech. Jak policisté z pořádkové služby obvodního oddělení 
Rokycany a Hrádku, tak  i policisté z dopravního inspektorátu a  ze skupiny základních kynologických činností 
zkontrolovali osoby na osmi ubytovnách. Z toho se jednalo o dvě ubytovny ve Strašicích a zbylé na území 
okresního města. Kontrolovány byly nejen osoby na ubytovnách, ale i samotné ubytovací prostory. Akce se totiž 
účastnili také hasiči, kteří kontrolovali areály po linii požární ochrany. Při bezpečnostním opatření policisté 
zjistili tři přestupky týkající se pobytu cizinců, které byly na místě vyřešeny v blokovém řízení uložením pokut. 
Další tři osoby, u kterých bylo zjištěno držení  malého množství návykové látky, rovněž policisté vyřešili 
uložením blokových pokut.  

TRESTNÁ ČINNOST  
  Hrádečtí policisté prověřují podezření ze spáchání přečinu krádeže a přečinu neoprávněné užívání cizí věci. 
Dosud neznámý pachatel měl ze 4. na 5. září letošního roku v obci Strašice odcizit notebook, mobilní telefon a 
klíče od vozidla. Následně pachatel z místa odjel vozidlem, které si odemkl odcizenými klíči. Policisté se 
případem stále zabývají.   
  V září letošního roku zadrželi policisté na místě činu 43letého muže z Rokycanska. Ten je podezřelý, že se měl 
v inkriminovanou dobu vloupat do dvou stavebních buněk ve Strašicích. Tyto prostory muž prohledal, ale 
z důvodu, že nic pro sebe „potřebného‘‘ nenalezl, místo opustil. Policisté zahájili úkony trestního řízení pro 
podezření ze spáchání trestného činu krádeže a podezřelý muž má již v současné době převzatý záznam o sdělení 
podezření ze spáchání uvedeného trestného činu.  



  Hrádečtí policisté od 10. září letošního roku šetří oznámení o krádeži, ke kterému došlo ve Strašicích. Pachatel 
měl z pokoje na ubytovně odcizit pánský parfém v hodnotě téměř 2 tisíc korun. Policistům se podezřelého tohoto 
protiprávního jednání podařilo ustanovit, jedná se o 25letého muže. Díky tomu, že podezřelý byl v posledních 
třech letech za majetkovou trestnou činnost odsouzený, bylo jeho jednání kvalifikováno jako podezření ze 
spáchání trestného činu krádeže. Za své jednání si již převzal záznam o sdělení podezření ze spáchání uvedeného 
trestného činu a v případě pravomocného rozhodnutí mu nyní hrozí až tříletý pobyt za mřížemi.  

Zpracovala:  
nprap. Hana Kroftová 

 
 
Důstojné připomenutí 28. října 
 
  28. říjen v naší obci se nesl v duchu 
skromných oslav v podobě tradičního 
položení věnců a vztyčení vlajek u 
obecních institucí. Devadesát sedm let 
uplynulo od založení samostatného 
československého státu, který svou 
suverenitou potvrdil právo existence 
v evropských dějinách. Mnohým se 
zdá, že tento svátek je pouze „ dnem 
volna“. Je nutné si připomenout, že 
tomu tak není. Národní identita, byla 
budována po mnohá staletí a 28. říjen 
1918 se stal přelomovou událostí 
v životech našich předků, kteří za tento 
den dokázali přinést i oběť nejvyšší. 
Proto pokládáme květiny na pomník 

v naší obci, abychom uctili jména těch, kteří 
se nedožili možnosti žít ve svobodném světě.  
  28. října se také narodil básník a učitel Karel 
Vokáč, jehož jméno také nalezneme na 
pomníku na naší návsi. Svým osudem 
symbolizuje naději i touhu po svobodné 
republice, kterou zde máme dodnes. 28. říjen 
by měl být pojmem, který by si měl každý 
z nás zapamatovat. Dovolte mi, abych 
zakončil důstojné připomenutí 28. října verši 
výše zmíněného básníka: 
 
           Musíš se vrátit v onu zemi, 
           jedinou, jedinou mezi všemi, 
          v zemi, již věnčí pásmo hor, 
          a půjde s vámi rozechvělý, 
           ať živoucí, ať zduchovělý. 
 
 
               Za obec Strašice starosta Jiří Hahner 
 
 

 
 



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice za měsíc říjen 
 
Výukový pobyt v Anglii 
   Od neděle dne 27. 9. do soboty dne 3. 10. se deset žáků druhého stupně ZŠ Karla Vokáče v doprovodu paní učitelky Mgr. 
Aleny Kožíškové a paní zástupkyně školy Mgr. Věry Peterkové zúčastnilo studijně poznávacího výletu do Anglie. Cílem bylo 
hlavní město Londýn, kde byli žáci ubytováni v rodinách a kde probíhala výuka anglického jazyka vedená rodilými 
mluvčími.  
   Kromě dopolední výuky na Croydon College navštívili žáci spoustu londýnských památek a zajímavých míst jako např. 
Tower Bridge, The Tower of London, Houses of Parliament, London Eye, katedrálu sv. Pavla, Westminsterské opatství, města 
Windsor a Brington, Buckinghamský palác a v neposlední řadě také památník RAF - Royal Air Force (Královské letectvo). 
Pobyt v Anglii byl pro žáky velký zážitek a dobrá zkušenost. 

 
Žáci o svém pobytu zpracovali reportáž: 
    V neděli se naše desetičlenná skupinka dětí spolu s pedagogickým dozorem usadila do autobusu, kde už na nás čekala 
skupina z České Třebové, páni řidiči Standa s Fandou a naše milá paní průvodkyně Mirka. Společně jsme vyrazili vstříc 
dobrodružství jménem Anglie - Londýn.  
     Cesta byla náročná, vedla přes Německo, Belgii a Francii. Trvala dlouhých 14 hodin, které jsme se snažili využít pro 
načerpání sil na náš první, náročný den v Londýně. Po této dlouhé a namáhavé cestě jsme s autobusem ve francouzském 
přístavu Calais najeli na trajekt směřující přes kanál La Manche do britského přístavu Dover. Plavba trajektem byla 
vzrušující, jelikož jsme měli možnost sledovat ubíhající cestu z venkovní paluby lodi. Protože však bylo chladno a foukal 
studený vítr, zůstávali jsme po většinu času uvnitř trajektu, kde byly obchody se suvenýry a občerstvením a také posezení na 
velmi příjemných sedačkách, křeslech a měkkých židlích.  Po odpočinku a následném nasednutí do autobusu se nám naskytl 
krásný pohled na Křídové útesy, které jsme si ihned vyfotili. 
      Ráno kolem osmé hodiny jsme přijeli autobusem do Velké Británie do stanice North Greenwich stadion, kde bylo 
Olympijské centrum. Pak jsme jeli metrem čtyři zastávky do Tower Bridge, kde jsme měli prohlídku. Nejprve nám paní 
průvodkyně ukazovala významné budovy a poté jsme navštívili Tower Bridge, což je dlouhý most se dvěma visutými 
lávkami nad řekou Temží. Je to jedno z nejvíce výrazných míst ve městě.      Poté jsme navštívili Tower (historický královský 
palác). Nejvíce nás při prohlídce zaujaly korunovační klenoty, které pocházely z různých historických dob Velké Británie. 
Následovala prohlídka kostela sv. Pavla a mostu, kde se natáčel film “Harry Potter a relikvie smrti”. Byla odsud krásná 
vyhlídka na okolní mosty přes řeku Temži. 
      Po všech prohlídkách jsme jeli metrem tři zastávky k Národní galerii, kde jsme viděli také veliké fontány a sochy 
významných generálů. Poté jsme jeli lodí zpět na North Grenwich. Odtud se pokračovalo autobusem na parkoviště, kde na 
nás čekali zástupci našich anglických rodin, které si nás odvezli k sobě domů. Seznámili jsme se s našimi milými hostiteli a 
navečeřeli jsme se. 
     Následující den jsme se ráno sešli na Meeting Pointu, kam nás odvezly naše rodiny. Nastoupili jsme do autobusu, který 
nás následně odvezl do naší nové školy. Ve škole jsme dostali kartičku, která nám umožňovala pohybovat se v budově. Šli 
jsme se seznámit s našimi novými učiteli. Rozdělili nás do skupin podle rozřazovacích testů, které jsme psali ještě v ČR. Naši 
učitelé byli milí, sympatičtí a velmi vtipní. Když jsme přišli do třídy, tak jsme si sedli do lavic a začali jsme si povídat, 
představovat se a učit se. Po obědě jsme navštívili Oxfordskou univerzitu a jídelnu, kterou se inspirovala kniha a film „Harry 
Potter“. Po prohlídce jsme šli do centra města Oxford. Poté jsme jeli autobusem zpět na Meeting Point, kde na nás čekaly 
naše rodiny. 
      Každý den začínal tím, že jsme se v rodinách nasnídali a poté sešli u Airport House. Odtud jsme jeli do školy, kde 
probíhala každý den několikahodinová výuka, na jejímž konci každý obdržel diplom se svým jménem o úspěšném 
absolvování kurzu. Po chutném obědě jsme odpoledne navštěvovali památky, ale i zábavná místa, jako např.  Brighton. Bylo 
tam molo, na němž se dalo koupit Fish and Chips. O tomto jídle se učíme v hodinách angličtiny. Večer si nás vyzvedly naše 
rodiny a jeli jsme se navečeřet a vyspat. 
      Když jsme v pátek dne 2. října ráno dorazili na Meeting Point, rozloučili jsme se se svými hostitelskými rodinami a 
nastoupili do našeho autobusu. Začal nám poslední den v Anglii. Ten jsme strávili stejně jako první den prohlídkou památek v 
Londýně. Jako první jsme zamířili k Royal Observatory Greenwich, odkud byl nádherný výhled na probouzející se Londýn. 
Samozřejmě naším hlavním cílem na greenwichské observatoři byl nultý poledník, který zde rozděluje Zemi na západní a 
východní polokouli. Poté, co jsme se všichni vyfotili stojící jednou nohou na západní a jednou nohou na východní polokouli, 
vydali jsme se zpět do centra hlavního města Velké Británie. 
      Po průchodu tunelem pod řekou Temží a jízdou vláčkem bez řidiče jsme přišli k London Eye. Následovala malá pauza na 
občerstvení a návštěva zmíněné londýnské památky. Jedno celé otočení ruského kola trvá asi 35 minut a z kabiny byl krásný 
výhled na celý Londýn, především však na Houses of Parliament a Věž sv. Štěpána, ve které je umístěn zvon Big Ben. Po 
návštěvě Londýnského oka měla následovat 4D projekce, jelikož však bylo několik málo minut před dvanáctou hodinou, 
vzala nás paní průvodkyně k mostu, ze kterého jsme dobře viděli Houses of Parliament, abychom mohli slyšet, jak Big Ben 
odbíjí pravé poledne. Byl to opravdu krásný zvuk. Když Big Ben oznámil dvanáct hodin, odvedla nás paní průvodkyně zpět 
na již zmíněnou 4D projekci. To byl asi pětiminutový film o Londýně, jak se zde žije, jaké jsou zde památky, významné 
budovy a místa, nebo jak Londýn vypadá v zimě nebo při oslavách Nového roku.  Co však bylo zvláštní na této projekci bylo 
to, že v místnosti, ve které jsme film sledovali, sněžilo, létaly bublinky z bublifuku či byla ze světel vytvořena animace 
ohňostroje. Všem se tato projekce moc líbila a myslím, že hodně z nás by ji rádo zhlédlo znovu. 
     Po filmu naše kroky vedly kolem asi nejznámější londýnské památky Houses of Parliament a Věže sv. Štěpána s Big 
Benem až k Westminsterskému opatství (Westminster Abbey), kde se konal například pohřeb princezny Diany nebo mnoho 
královských svateb (naposledy svatba prince Williama a dnes už vévodkyně Kate). Přestávka na oběd u Queen Elizabeth II. 
Centre, které se nachází nedaleko Westminsterského opatství a odkud je částečně vidět i Věž sv. Štěpána, nám velmi prospěla 
a my jsme nabrali síly na další cestu za poznáním. 



     Naše další kroky vedly kolem Downing Street přes 
Horse Guards až k Buckinghamskému paláci. K Horse 
Guards jsme dorazili pár minut před čtrnáctou hodinou, a 
tak jsme počkali, abychom viděli výměnu stráží. Po 
výměně stráží jsme prošli parkem před Buckinghamským 
palácem až ke zmíněnému oficiálnímu sídlu královny 
Alžběty II. a celé královské monarchie. Když jsme si palác 
zvenčí prohlédli, vzala nás paní průvodkyně do parku, kde 
jsme si sedli, případně lehli do trávy a nechali se lechtat 
příjemným anglickým sluníčkem na tváři. Kdo chtěl, mohl 
se jít ještě podívat na Piccadilly Circus.  
     Když se polovina zájezdu vrátila z procházky na 
Piccadilly, vydali jsme se na metro, kterým jsme dojeli k 
O2 aréně, kde na nás čekal autobus. Ještě před odjezdem 
nám páni řidiči ohřáli párky, na které jsme se už tak strašně 
těšili. Po večeři už náš pobyt v Londýně definitivně skončil 
a my se vydali na cestu domů.  
      Good bye, London! Bylo to dojemné loučení s tímto 

krásným městem. Museli jsme to nějak překousnout a vyrazili 
jsme na dlouhou cestu směrem Strašice. 
Cesta k eurotunelu utekla velmi rychle. Během pár minut 
jsme byli ve vlaku. Mohli jsme vyjít před autobus a naposledy 
se protáhnout. Během čtyřiceti minut jsme už byli ve Francii. 
Páni řidiči nám pustili film. Někteří koukali, jiní spali. Cesta 
ubíhala rychle a než jsme se nadáli, bylo ráno, svítilo sluníčko 
a my se blížili k naší hranici. Cestou Natálka Petercová složila 
pro pány řidiče a paní průvodkyni Mirku básničku, která se 
jmenovala ,,ÓDA NA LONDÝN¨. Všem se básnička moc 
líbila a pobavila nás. A to už jsme byli v Rokycanech. 
Zbývalo sklidit poslední věci ze sedaček, poliček a hlavě nic 
nezapomenout. Pak už jen vzít ten správný kufr a hurá 
domů...!  
(Matouš Andrlík, Jan Peterek, Tomáš Kunc, Anna Paulová, 

Lucie 
Müllerová, 

Zuzana Krajdlová, Natálie Petercová, Andrea Krocová, Tereza Dezortová, 
Zdeněk Mrázek) 
 
Závod horských kol – MTB Žďár Cup 
     Poslední zářijové úterý proběhl dne 29. září již 15. ročník závodu horských 
kol v polesí Žďár u Rokycan, kterého se už několik let pravidelně 
zúčastňujeme. Letošní ročník nám bohužel vyšel na období, kdy naši nejlepší 
sportovci školy trávili za odměnu svých úspěchů týden v Londýně, takže jsme 
svá největší “želízka v ohni“ neměli s sebou.     
     Přesto nás mile překvapili cyklisté z šestých tříd, kteří se závodu účastnili 
poprvé a hned se dostali na přední místa ve výsledkové listině. Nejlepšího 
umístění dosáhla Kačka Urxová ze 6.A, která ve své kategorii mladších žákyň 
obsadila skvělé 2. místo, ve stejné kategorii bodovala i Veronika Mocová ze 
7.A, která se umístila na pátém místě. V kategorii mladších žáků zajel výborně 
Honza Dezort ze 6.A, který vystoupal “na bednu“ na bronzový stupínek 
v konkurenci téměř dvaceti závodníků. 
     Ve starších kategoriích se nám tolik nedařilo, dokonce došlo i na úrazy a 
poruchy “kolostrojů“. Přesto jsme rádi, že se Míša Peterková z 9.A, Jirka 
Mrá ček i Dominik Pišta (oba z 8.A) závodů zúčastnili, dokázali překonat 
náročný terén a dojeli do cíle. Všem žákům děkujeme za vzornou reprezentaci 
školy! 

                                                                                             
Mgr. Pavla Hrazdilová 
 

                                                               Kateřina Urxová a Jan Dezort ze 6.A 
Dějepisná exkurze “Stroj času” 
V pondělí dne 5. října jeli žáci 6. a 7. třídy s paní učitelkou Brejchovou a Kožíškovou do plzeňského Depa na dějepisnou 
výstavu s názvem “Stroj času.” Šlo o interaktivní zážitkovou prohlídku různých historických etap, kde si děti mohly vše 
nejen prohlédnout, ale i osahat a vyzkoušet.  Zábavným způsobem ve stylu “Škola hrou” si tak žáci prošli obdobím od 
pravěku přes středověk až po současnost.                                                                                                     Mgr. Jitka Brejchová 
 
 



 
 
zleva ve středověkých kostýmech: M. Culková, V. Mocová, A. 
Lán, Z. Lexová ze 7.A 
 
Ohlasy žáků: 
 
“Nejvíce se mi líbily rozhledny, tunel a skleník. Také byla pěkná 
mamutí skluzavka, kosti a ohýnek v pravěku.”               
                                                                          Jan Dezort, 6.A 
 
“V Římě bylo vystavené starověké jídlo, u Keltů jsme viděli 
mince a mohli jsme si vyzkoušet středověké oblečení. 
Vyzkoušela jsem si oblek z kůže a osahala pravěké kosti z 
molitanu.”                     Justýna Rosívalová,  6.A 
 
“M ě zaujalo nejvíce 20. století, protože jsem si mohla vyzkoušet 
módní oděvy, třeba boty na podpatku.“                  
                                                                 Kamila Karlíčková, 6.A 
 
“V renesanci bylo moc zajímavé bludiště, to se mi líbilo. Pěkné byly i stánky s různými dobovými předměty.”               
                                                                                                                                                                   Adriana Belušková, 7.A 
“Nejzajímavější pro mě byla expozice 2. světové války ve 20. století.”                                                             David Hozák, 6.A 
 
“ Dozvěděl jsem se hodně nových věcí. Zaujaly mě zbraně, které jsem si půjčil do ruky - štít, meč, helmu....”                 
                                                                                                                                                                      Vojta Kratochvíl, 6.A 
 
“Stroj času bylo něco jako ohromný blikající počítač, od kterého vedly cesty do různých historických dob. Třeba ve starém 
Římě bylo k vidění brnění, věž a také ukázky zpracování železa. Ve středověku bylo k vidění brnění rytířů, které jsme si mohli 
půjčit, dále jsme si mohli vyzkoušet práci středověkého písaře a posadit se na koně pro rytíře.  
Ve 20. století byla výstava předmětů tehdejší doby, např. televize, stará rádia, psací stroje atd...., velmi mě zaujala válečná 
plynová maska.”                                                                                                                                                Jakub Nodžák, 6.A 
 
“ Moc pěkná byla výstava o životě pravěkých Keltů. Viděli jsme, čím se živili a mohli jsme si vyzkoušet vyrobit jejich peníze, 
tkát koberce atd.... V každé expozici byla velká rozhledna, odkud byl pěkný výhled. Také se mi líbilo bludiště, kde jsme si užili 
mnoho zábavy.”                                                                                                                                               Zuzana Lexová, 7.A 
 
Házená 
     Historického úspěchu dosáhli naši sportovci v letošním okresním kole házené. Kluci reprezentovali školu v úterý 13.10. a 
dívky ve středu 14.10. Minulé ročníky jsme většinou “vláli“ na posledních příčkách výsledkové listiny, ale letos se oběma 
týmům podařilo probojovat do semifinále z druhého místa tabulky skupiny. V semifinálových zápasech byli nakonec 
úspěšnější kluci, kteří sice prohráli v boji o finále, ale v zápase o třetí místo porazili jednoznačně 8:2 Hrádek a hrdě si pak 
odkráčeli pro bronzové medaile, které se jim houpaly na krku ještě celý úterní den.  
     Dívky v boji o třetí místo těsně podlehly rokycanské ZŠ T.G. Masaryka 3:4, když rozhodující gól padl v posledních dvou 
sekundách zápasu. Dívky sice těsnou prohru oplakaly, ale i jejich čtvrté místo bylo po dlouhé době docela příjemným 
úspěchem. Doufáme, že tato pěkná umístění jsou příslibem pro další ročníky turnaje v házené. 
Reprezentovali nás: 
Zdeněk Mrázek, Tomáš Kunc, Tomáš Balej, Tomáš Zink, Honza Hrách, Jirka Mrá ček, Honza Peterek a Olda Kozlík 
Sába Reindlová, Tereza Dezortová, Míša Zikmundová, Tereza Sklenářová, Adéla Stenzelová, Vlaďka Veselá, Zuzana 
Krajdlová, Ka čka Valečková, Míša Peterková, Míša Truncová, Adriana Belušková a Klára Štajnerová 
                                                                                                                                                                    Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
     Dne 13.10. se uskutečnil první turnaj v kolektivním sportu, pořádaném AŠSK Rokycany. Tímto sportem byla házená. 
V posledních letech bylo nejlepším umístěním v házené nepopulární čtvrté místo a reprezentanti naší základní školy tak měli 
dostatečnou motivaci to změnit a probojovat se na medailové pozice. A to se jim také povedlo! Ve skupině čtyř týmů nestačili 
pouze na rokycanskou Masaryčku. Postoupili tak do semifinále, kde podlehli pozdějším vítězům ZŠ Jižní předměstí 
Rokycany 6:4. Nutno dodat, že vítězná základka měla tým složený z rokycanských handbalistů a naši borci s nimi odehráli 
nejvyrovnanější utkání ze všech týmů.  
     V souboji o třetí místo čekala naše házenkáře hrádecká základka, kterou kluci rozdrtili přesvědčivě 8:2, a mohli se tak 
radovat z bronzových medailí. Někteří naši hráči velmi zaujali svými výkony přítomné trenéry rokycanské házené, zejména 
pak Zdeněk Mrázek a Tomáš Balej, pozadu však nezůstával ani zbytek týmu ve složení: Jan Hrách, Tomáš Kunc, Jan Peterek, 
Jan Planeta, Jiří Mráček, Olda Kozlík a Tomáš Zink.   
 
Hokejbal 
    Začátkem letošního školního roku pokračoval rozehraný turnaj v hokejbalu. Jen pro připomenutí - kluci vyhráli okresní 
kolo a postoupili do krajského semifinále, které se konalo v Plzni v hokejbalové hale dne 2.10. V semifinále se utkalo osm 
týmů systémem každý s každým a Strašice v silné konkurenci obsadily postupové třetí místo.  



     Dne 22.10. se na stejném místě konalo očekávané krajské finále. Bohužel v krajském finále už naše malá základka 
nedokázala konkurovat velkým základním školám (Přeštice, Klatovy, Domažlice, Stříbro…) a odvezla si konečné osmé 
místo. Což je i tak velkým úspěchem, když se vezme v potaz, že do tohoto turnaje se z celého kraje zapojilo 40 škol. Naši 
školu reprezentovali tito žáci: Tomáš Kunc, Jan Planeta, Lukáš Planeta, Jan Peterek, Jiří Mráček a Martin Vágner.                                               
Mgr. Jiří Monhart 
 
Sportovní soutěž  “O putovní pohár hejtmana Plzeňského kraje” 
     Dne 16.10. 2015 se naše družstvo chlapců ze 6. a 7. ročníků poprvé zúčastnilo okresního kola ve florbale “O putovní 
pohár hejtmana Plzeňského kraje”. Ze čtyř přihlášených družstev to dvě vzdala, a tak naše družstvo sehrálo dva zápasy 
s loňským vítězem z okresu Tachov.  
     První zápas naši kluci sice prohráli 6:7, ale v druhém soupeře naopak deklasovali 10:1.V obou zápasech si skvěle vedli 
Jan Peterek a Tomáš Kunc za podpory Alexe Kupce,  Jana Dezorta a brankáře Dominika Černého. Do druhého zápasu branku 
hlídal Jan Dezort a Dominik hrál v poli, kde dal i dvě branky.O ostatní se zasloužili Jan a Tomáš.     Zkušenosti v zápasu 
získal i Štěpán Košťál, který byl velmi nervózní a z lavičky podporovali kluky i Ladislav Drahota a David Anděl. Kluci 
zaslouženě postoupili do krajského kola, které se bude konat dne 27.10. 2015 v Plzni. Tak jim držme palce! 

                                                         Ing. Vladimír Pospíšil 
Exkurze do Techmánie a Planetária 
     Dne 20. října se vypravily obě osmé třídy a třída 9. A na celodenní exkurzi do plzeňské Techmánie a do Planetária. Jako 
pedagogický doprovod s námi jely paní učitelky Mgr. Z. Drahokoupilová a Mgr. J. Brejchová.  
     Techmánie je ohromné vědecké, zážitkové a vzdělávací centrum vytvořené v jedné z bývalých továrních hal podniku 
Škoda. Prošli jsme si jednotlivé expozice, laboratoře s pokusy a pracovní dílny týkající se fyziky, chemie, matematiky, 
astronomie nebo biologie.  Viděli jsme stovky interaktivních exponátů a mohli jsme si vše vyzkoušet a osahat. Mohli jsme si 
třeba v televizním studiu natočit svůj vlastní film a byla tam také stěna, na kterou se dalo malovat světlem. Každý si našel 
nějaký svůj obor, který ho zaujal, mohli jsme si vše volně projít a prolézt. 
     Velmi nás zaujala návštěva Planetária, kde byly různé modely a exponáty vesmíru, planet a různých astrofyzikálních jevů. 
Viděli jsme dva výukové 3D filmy o vesmíru s názvy „Krásy vesmíru“ a „Jsme vetřelci?“ a také jsme si mohli na vlastní kůži 
vyzkoušet gyroskop, což je otáčivý trenažer kulovitého tvaru sestrojený pro výcvik kosmonautů. Fungovalo to tak, že 
obsluha upoutala zájemce do sedadla a to se začalo točit. Běžný člověk se po chvíli cítí dezorientovaný, ale trénovaní 
kosmonauti jsou schopni v tomto stavu plnit různé úkoly.  
     Návštěva Techmánie se všem líbila, bylo to zábavné a poučné zároveň. 
(kolektivní práce žáků 8.A a 8.B - L. Müllerová, A. Sazimová, S. Frantová, H. Kratochvílová, M. Kůda, K. Tomášková, J. 
Anděl, P. Kadeřábek, L. Vevercová, N. Petercová) 
 
 
Návštěva muzea a knihovny ve Strašicích 
     Ve středu první vyučovací hodinu zavítali žáci 4. a 5. třídy v 
doprovodu svých třídních učitelek do strašického muzea a do 
knihovny. V muzeu děti přivítala paní Renata Převrátilová a 
zavedla je do výstavní síně, aby si prohlédly výstavu s názvem 
“ Do minulosti ouškem jehly.” Paní Kateřina Chmelová - 
Bejčková, mimochodem žákyně strašické školy, vytvořila z 
různých materiálů nádherné historické kostýmy z období gotiky, 
renesance i secese. Šaty byly ozdobeny různými doplňky, k 
vidění byl i dobový korzet nebo slunečník. Děti si mohly 
exponáty vyfotit. 
     Poté se všichni přesunuli do školní knihovny a vyslechli si 
zde povídání paní knihovnice Evy Lexové o poslání a fungování 
místní knihovny. Žáci si mohli prohlédnout oddělení pro děti i 
dospělé a zalistovat si knihami i časopisy. Někteří žáci jsou již 
pravidelnými návštěvníky strašické knihovny a věříme, že do ní 
najdou cestu i další děti.          
     Paní Lexová nás pak zavedla do vedlejšího výstavního sálu, 
kde se nacházela výstava paní Hany Klímové s názvem 
“Nostalgické Strašice”. Jednalo se o krásné fotografie Strašic a 
jejich okolí v různých ročních dobách. Žákům se návštěva obou 
kulturních institucí velmi líbila.                                                         Mgr. Marcela Paulová 
 
Dopravní hřiště 
     Ve čtvrtek a v pátek ve dnech 22. a 23. října navštívily třetí, čtvrtá a pátá třída v doprovodu svých třídních učitelek 
dopravní hřiště v Rokycanech. Výcvik žáků v základních znalostech dopravního provozu probíhá vždy dvakrát ročně, na 
podzim a na jaře. Žáci se zdokonalují ve svých dovednostech jízdy na kole a ve znalostech pravidel dopravního provozu.  
     Na dopravním hřišti se žáků ujali zkušení instruktoři pan Gabriel a paní Šulová, kteří žákům osvěžili znalosti z poslední 
návštěvy a dohlíželi na jejich teoretické i praktické vzdělávání. V první části výuky žáci prošli teoretickou přípravou - 
poznávali dopravní značky, řešili modelové situace na křižovatkách a učili se být vzorným účastníkem dopravního provozu. 
Také zhlédli na toto téma výukové video. 
      Poté následovala praktická část, kdy děti musely své znalosti předvést v praxi při jízdě na kole nebo koloběžce. Žáci si 
museli poradit se semafory, křižovatkami, přechody pro chodce a různými druhy značek. Pan instruktor jejich počínání 



bedlivě sledoval, na případného hříšníka zapískal a přivolal jej k sobě slovy: “Sestup a přistup!” Poté s ním podrobně jeho 
dopravní přestupek rozebral. Naši žáci si celkově počínali velmi zdatně jak při jízdě, tak i ve vyplňování dopravních testů, a 
tak je instruktoři na závěr velmi chválili. 

                                                                                                                          
Mgr. Marcela Paulová a Mgr. Alžběta Kapolková 
 
 
 
 
Další aktivity, které na škole proběhly v měsíci 
říjnu: 
 

� dne 23. října zavítal do školní družiny 
kouzelník  

� v devátém ročníku probíhaly přednášky   
zástupců škol a učilišť k volbě povolání 
� žáci 3. a 4. ročníků zahájili plavecký výcvik v 
hořovickém bazénu 
� na obou stupních proběhl projekt “Karel Vokáč 
- život a dílo regionální osobnosti”, ve kterém si žáci 
připomněli památku strašického učitele, básníka a 
vlastence 

                      Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová. 
 
 

Strašičtí chovatelé navštívili v sobotu 17. 
10. 2015 výstavu drobného zvířectva 
v Hohenfelsu 

V sobotu 17. 10. 2015 navštívili chovatelé ze 
ZO Strašice výstavu německých chovatelů 
v partnerské obci Markt Hohenfels. Na 
výstavě strávili příjemné odpoledne, 
průvodkyni výstavou jim děla předsedkyně 
tamní organizace paní Meierová. Strašičtí 
věnovali na výstavu dva poháry s drobnou 
sladkou odměnou pro nejlepší mladé 
chovatele. Kromě toho pan předseda Kreidl 
přivezl tamním chovatelů, také nový 
genetický materiál v podobě zdrobnělých 
slepic plemene New-Hampshire.  Na oplátku 
si pan Kreidl odvezl kohouta s vynikajícím 
hodnocením 96 bodů. 

V loňském roce plemeno zdrobnělých slepic New-Hampshire přivezli němečtí chovatelé do Strašic a od té doby 
se jeho chovu ve strašické organizaci věnují dva chovatelé.  Výše zmiňovaný pan Kreidl a mladý chovatel 

Václav Fiala. Na výstavách dosahují s těmito slepicemi velmi 
pěkných výsledků a úspěšně toto plemeno v Čechách dále 
rozšiřují.  

Po prohlídce výstavy chovatelé ještě diskutovali v klubovně 
s místními nad šálkem kávy a vynikajících domácích zákusků. 

Jednatel ZO ČSCH Strašice 

Ing. Petr Macháček 

 

Popis fotografií: 

1. Předseda ZO Strašice pan Kreidl se slepicemi, které dovezl německým chovatelům 
2. Kohout zdrobnělých slepic New-Hampshire 



Strašice rok po volbách 
Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 

      Právě před 26 léty si mnoho z nás zvolilo úplně jiný způsob vlády, hospodářského systému, samostatnou 
cestu bez Moskvy. Psali jsme hesla: „Nejsme jako oni.“; „Strany jsou pro straníky, OF je pro všechny.“; „Pojďte 
s námi do Evropy.“ Doufali jsme, že vznikne občanská společnost, lidé nebudou kvůli kariéře a funkcím 
vstupovat do politických stran, ale budou se vzdělávat. Doufali jsme, že o všem, co se bude dělat, bude vedena 
diskuse, že do vedení obcí, státu, spolků, firem budou nominováni chytří lidé s rozhledem, s jasnou vizí 
budoucnosti. Ne už diletanti se stranickou legitimací.  

     Právě před rokem v listopadu 2014 bylo zvoleno nové vedení naší obce a „kamenné“ strany se domluvily na 
koalici. Právě před rokem pronesl J. Kantor na volebním zastupitelstvu projev, ve kterém nazval nezávislé 
kandidáty džihádisty a také se odvolával na listopad 1989.   

     Ve Strašicích jsme v únoru 1990, tři měsíce po listopadu, sesadili tehdejší vedení obce tím, že jsme otevřeně a 
veřejně diskutovali o problémech, které obec tížily a vedení obce na naše otázky nedokázalo najít pořádné 
odpovědi. Vedení obce se také zavíralo na radnici a s lidmi moc nemluvilo s výjimkou brigád na akcích „Z“, 
plesu MO KSČ a prvomájové manifestaci na návsi. Nebyl obecní časopis, nebyly zprávy z jednání Rady, MO 
KSČ, byly jen cenzurované zprávy ÚV, KV, OV, MV. Pravda nebyl internet a sociální sítě, ale i kdyby to 
existovalo, tehdy se zakazovalo ptát se otevřeně, říkat své vlastní myšlenky, být nezávislým na politické straně, 
poslouchat některé písničky a zpěváky, číst některé knihy, dívat se na některé filmy i ve Strašicích. (Vzpomínám 
na jednoho politruka v Jihlavě, který nám na prvním PŠM řekl, že se můžeme zeptat na co chceme. Když jsem se 
zeptal, vysvětlil mi, že za takové otázky mě může klidně nechat zavřít do Sabinova a doporučil mi, abych už se 
nikdy na nic neptal.) Když chtěl tehdy režim, nebo jeho představitelé někoho zlikvidovat, pomluvili ho a udělali 
z něho třídního nepřítele.  

    Právě před rokem při komunálních volbách vyslala ODS proti nezávislým kandidátům docela dost pomluv, 
tajemník obce, kandidující na radnici, napsal „otevřený dopis“ proti našim kandidátům, jejich chráněnec z Inzuly 
na nás dokonce podal trestní oznámení za náš volební program. Protože udělat dnes z politického konkurenta 
třídního nepřítele už se nenosí, nazval nás Mgr. Kantor „džihádisty“. To je populární, toho se lidi bojí! Problém 
je v tom, že „džihád“ je pomsta někoho na někom za víru. My stále věříme v odkaz listopadu 1989. Co se po 
volbách stalo? Pravý opak! Politické strany koalice začaly džihád proti nezávislým kandidátům a většinu z nich 
například odmítly zařadit do komisí a výborů. Problém však je v tom, že my jsme věřili a věříme v otevřenou 
občanskou společnost a pokoušíme se zastávat těch, kteří jsou slabí, znevýhodnění, chceme zapojit do dění lidi, 
kteří nejsou v politických stranách, ale mají chuť něco měnit. A naším hlavním cílem je informovat spoluobčany 
o všem, co vidí kolem sebe. Koalice mlčí, nebaví se, neodpovídá na otázky!  

      ČSSD napsala do svého volebního programu 
jako svůj první závazek: „Komunální politiku 
chápeme jako službu občanům, proto jsme pro 
vstřícný a otevřený přístup zvolených zástupců a 
pracovníků OÚ vůči občanům. Co nejvíce 
informací budeme nad rámec zákona zveřejňovat 
na webu obce.“ Dívám se na web denně a nedočetl 
jsem se tam od nikoho z ČSSD jedinou větu o tom, 
proč se z nájmů v bytech platí jiné věci a ne 
opravy bytovek! Nikdo z ČSSD nechce zjistit a 
nad rámec zákona zveřejnit, kam se poděly dotace 
na zateplení bytovek! Nikdo se nezajímá z čeho, 
proč a jak dlouho platilo 8% z nezaplacených 
faktur (16,5 milionu Kč) za kanalizaci! Nikdo nám 
nenapsal na web, proč se každoročně v rozporu s novým občanským zákoníkem zvyšuje nájemné o 5% podle 
zákona, který už dva roky neplatí! Nikdo z ČSSD nechce zveřejnit na webu, proč se penále ze 4 roky 
nezaplacené faktury ve výši 315 820,- Kč zaplatilo „odpuštěním nájmů na 18 let“ a neřešilo se jako škoda, 



kterou někdo svojí liknavostí zavinil osobně! Nikdo z ČSSD na diskusním webu obce neodpověděl na jedinou 
moji otázku! Nikdo z ČSSD nenapsal na web o tom, co se děje ve Společenském domě! Nikdo z ČSSD nedonutí 
správce bytů, aby místo slibů už opravdu zateplil poslední bytovku v sídlišti u pošty v souladu se zákonem 
406/1999 Sb.! Nikdo z ČSSD nenapsal na web, kolik stála výměna sklepních kójí v bytovkách u hřiště a jak k té 
zakázce přišel dodavatel toho paskvilu! Pracovníci OÚ tvrdě odmítali zavedení sociálních služeb a komunitního 
plánování v sociální komisi! Nikoho z ČSSD nenapadlo zveřejnit na webu nad rámec zákona smlouvy, které 
obec uzavřela! Nikdo z ČSSD nezveřejnil na webu jedinou řádku k obecnímu rozpočtu! To vše je „nad rámec 
zákona“ jak voličům slíbili! Nevěřím, že se to do konce volebního období změní! A i kdyby – rok mlčení je 
porušení svého volebního slibu s číslem 1!  

    ČSSD spolu s ODS ve Strašicích tvrdě postihuje nájemce obecních bytů, nestaví se proti zvyšování nájmů, 
cen tepla, vody, poplatků. Starosta a jeho Rada vypouští pomluvy, zatajuje důležité informace, neradí se s 
komisemi, nedělá pořádná výběrová řízení veřejně. Jedinkrát jsem nebyl na jednání zastupitelstva a už jsem 
„přebral bytovky ve špatném stavu“. To ale není pravda! Na všech předávacích protokolech je podpis pana 
starosty a ne můj!!! Jak si to přebral a podpisem stvrdil, je jeho problém. Správce bytů Inzula si dělá ve 
Strašicích, co chce a ČSSD mu v tom statečně pomáhá. Slyšel jsem před volbami z jejich úst dokonce několikrát, 
jak se zasadí o výběrové řízení na správce bytů a skutek utek. Pak ale klidně odhlasovali „převod mandátní 
smlouvy“ z Inzuly na Inzulu, když „mandátní smlouva“ z nového občanského zákona před dvěma roky úplně 
vypadla! Stačí se dostat ke korytu a je ticho! Jen tři konkrétní příklady: 

      Slyšel jsem několikrát z úst pana 
starosty, že se Strašice stanou 
„společenským a kulturním centrem 
Brd“. Co se pro to dělá? Na začátku října 
se ve Strašicích jede Tour de Brdy a 
starosta se omluví z odstartování toho 
závodu. Nepřijde ani místostarostka. A to 
zde bylo 350 závodníků z celé republiky! 
Poslal jsem do Hohenfelsu panu 
starostovi fotky z toho závodu a on si 
posteskl, že tohle by u nich potřeboval 
pro zvýšení prestiže obce. Na webu obce 
Strašice o tom není ani zmínka, ani 
jediné slovo. Ani od ČSSD, ani od 
pracovníků OÚ o ODS nemluvím. Ti 
alespoň tohle neslíbili.  

      Nebo Rada obce vybere nájemce restaurace Společenského domu, ale po půl roce ho vyhodí. A to třikrát za 
sebou! Dobré a fungující Restaurace jsou všude na světě základním stavebním kamenem všech „center“.             
V každém „centru“ je základem fungování dobrý informační systém v obci a o obci. Podívejte se na náš web, co 
tam o Strašicích najdete, několik řádků z historie, odkazy na nefunkční a neúplné weby, o současnosti minimum. 
O informačních tabulích v obci pro návštěvníky ani nemluvím! ČSSD a ODS odstranilo fotografie 
zaznamenávající změny ve Strašicích, ukazující, jak se Strašice měnily a mění. Chápu, že ukázat na webu 
svinčík na zahradě mateřské školy, koleje od nákladních aut v trávnících v bytovkách, několik měsíců rozkopaný 
chodník pod okna radnice či neodborně prováděnou opravu radnice, není moc ke chlubení.        

    Nebo například žádné vysvětlení, proč zmizel na webu odkaz na naše Muzeum hromadné dopravy v 
kasárnách, ale je tam odkazy na dva domy, které ve Strašicích ještě nejsou a je otázka, zda vůbec budou?  

     Naštěstí se podařilo před těmi 26 léty zavést systém, že vedení čehokoli už není „na věčné časy a nikdy 
jinak“, ale pouze do dalších voleb. Naštěstí se podařilo zakázat cenzuru a umožnilo se lidem říkat a psát co si 
myslí. Je na všech ostatních aby si vybrali – prázdné sliby nebo informace!   

 



Nostalgický říjen v muzeu i jinde 
 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Na někoho působí dloužící se noc a čím dál nevlídnější počasí depresivně. Na jiného zas nostalgicky, zvlášť 
když vysvitne slunce a rozzáří naše Brdy až neuvěřitelnou malířskou paletou. Nostalgie se zvětšuje, když si 
uvědomujeme, že za chvíli bude zase rok pryč 
nebo dokonce začínáme bilancovat… 
Nostalgii ve spojení se Strašicemi má v názvu i 
nová výstava paní JUDr. Hany Klímové „ 
Nostalgické Strašice“ v malém sále místní 
knihovny, která byla slavnostně zahájena dne 
15.října. 
  Jako další, řekněme rovněž nostalgické ohlédnutí, 
máme v muzeu výstavu historických (i 
divadelních) kostýmů mistrové umění 
krejčovského, Kateřiny Chmelové Bejčkové. Nese 
název „Do minulosti ouškem jehly“. Naleznete zde 
řadu kostýmů od gotiky po dobu Boženy Němcové, 
včetně těch romantizujících. Pánské, ale hlavně 
dámské. Malé slečny si tu mohou připadat jako 
uprostřed pohádky plné princů a princezen. 
Vernisáž 15. října navštívilo zhruba 60 osob. 
Kromě zraku si přišel na své i sluch díky muzice 
dua Elthin, jež výstavu uvedlo sérií tří historických 
skladeb (gotika, renesance), aby pak celý večer zpříjemnilo i moderní hudbou. Koneckonců, na své si přišly i 
chuťové buňky při pohoštění, jež připravila 
autorka se svou rodinou. Expozici i celé 
muzeum si se zájmem prohlédla i senátorka 
našeho obvodu, doc. MUDr. Milada 
Emmerová s doprovodem. Výstava je stále 
hojně navštěvovaná a potrvá do 20. listopadu. 
Natočila si ji i Česká televize v rámci velmi 
oblíbeného nedělního pořadu ČT 1, Toulavá 
kamera. O vysílání budeme včas informovat na 
muzejním i obecním webu. 
  Zúčastnili jsme se další zajímavé externí 
akce, jež opět vyvolávala nostalgii starých 
časů. 24. října proběhlo na Jedové hoře předání 
nově opravené a zabezpečené šachty Barbora 
veřejnosti. V režii spolku Přátelé Komárova 
zde došlo k slavnostnímu přestřižení symbolické 
pásky pplk. Ing. Petrem Šormem a ekologem 
VÚB, p. Karlem Urbanem. Ten přítomným 
přiblížil projekt a provedení stavebních prací. Naše 
muzeum přispělo krátkou přednáškou o geologii a 
historii těžby na Jedové hoře, přednesenou 
Martinem Langem. Pojednání doprovodilo několik 
ukázkových vzorků minerálů z muzejních sbírek a 
kopie historické rytiny a důlní mapy. Návštěvníci, 
cca 70 osob, si vyslechli i krátkou přednášku o 
brdských lesích od zástupce Vojenských lesů a 
statků. Krásné sobotní počasí celou akci půvabně 
doprovodilo. Brdy tak mají zase jednu „novou“ 
zajímavost zpřístupněnou široké veřejnosti. 
Namísto toho, aby se slavné důlní dílo dosahující 
dnes hloubky přes 30 m celé zasypalo (z 
bezpečnostních důvodů – sic!), bylo péčí dosluhujícího Vojenského újezdu důstojně upraveno a zabezpečeno. 
Spolu s ním i portál jediné z dosud nezavalených štol.  



  12. října 2015 bylo završeno takřka pětileté úsilí nejenom našeho muzea, ale celé Obce Strašice o ochranu 
přírody Středních a Jihozápadních Brd po ukončení činnosti Vojenského újezdu Brdy. V tento den totiž vláda 
České republiky svým usnesením schválila vyhlášení nové Chráněné krajinné oblasti Brdy. Od 1. 1. 2016 je tak 
nastolen režim CHKO, o jehož fungování se bude starat Agentura pro ochranu přírody a krajiny. Výkonným 
úředníkem je jmenován p. Mgr. Bohumil Fišer, CHKO bude řízeno Regionálním pracovištěm Střední Čechy pod 
vedením RNDr. Jaroslava Obermajera. Kancelář CHKO bude v Příbrami, ale v Jincích a ve Spáleném Poříčí 
budou další výkonná a kontaktní místa. Obec Strašice rovněž chystá jako servis pro občany i možnost kontaktu s 
CHKO přes Obecní úřad. U příležitosti vyhlášení CHKO byl hostem pořadu ČT, „Otázky Václava Moravce“, 
starosta Strašic Jiří Hahner. Záznam si můžete prohlédnout prostřednictvím muzejních stránek 
www.muzeumstrasice.eu. 
  V říjnu proběhla v Plzni důležitá schůze Západočeské sekce Asociace muzeí a galerií ČR, jež se věnovala 
především listopadovému volebnímu sněmu AMG, jenž proběhne rovněž v Plzni. Do exekutivy AMG byla ZČ 
sekcí navržena PHDr. Jana Hutníková, ředitelka Muzea Českého lesa v Tachově, jako nového předsedu AMG 
Západočeši kandidují Mgr. Ondřeje Dostála PhD. Sněm AMG proběhne pod záštitou předsedy vlády Bohuslava 
Sobotky, krajského hejtmana Václava Šlajse a primátora Plzně Martina Zrzaveckého. 
Muzeum Středních Brd odeslalo přihlášku k soutěži Gloria musaealis (Sláva muzejní), kde se zúčastní projektem 
publikace „Buzuluk a.s. Příběh starý 555 let“ autora Martina Langa, a to v kategorii Muzejní publikace roku. 
8. října byl v prostorách příbramského okresního archivu „pokřtěn“ XXII. ro čník sborníku Podbrdsko, do něhož 
přispělo i naše muzeum statí o nelehkých počátcích projednávání nového administrativního rozdělení Středních 
Brd a ochrany zdejší přírody. 
  Do muzejních sbírek se dostala opět celá řada nových exemplářů. Patrně nejzajímavější je pamětní bronzová 
plaketa Kovohutí Rokycany, vyražená v Kremnici podle návrhu již zesnulého rokycanského výtvarníka 
Miroslava Kozlíka. 
    Ani listopad nebude pro muzejní pracovníky znamenat jakousi  přípravu na „zimní spánek“. Naopak, začíná 
celá řada podzimních seminářů a konferencí. Předně je na programu konference „Genius loci“ v blovickém 
Muzeu Jižního Plzeňska, kde závěry některých našich výzkumů budou prezentovat M. Lang a T. Makaj. Hned 
poté bude následovat sněm Asociace muzeí a galerií etc. etc. 
Začnou asi nevlídné podzimní dny. Zpestřete si je spolu s rodinou u nás v muzeu!          

 



Ohlédnutí za činností Místní knihovny ve Strašicích 

  V měsíci říjnu jsme měli v Místní knihovně celou řadu 
zajímavých akcí. Jednou z nich byla i výstava paní 
doktorky Hany Klímové. V pohodové atmosféře 
promluvila o nostalgických Strašicích nejen paní 
autorka, ale také její manžel pan profesor Karel Klíma. 
Zasvěcené úvody do výstavy doplnila hudba Collegia 
Musica a slovo paní místostarostky Evy Bůchové a 
Mgr. Tomáše Makaje. Po komentované prohlídce se 
většina účastníků přesunula do muzea Středních Brd. 
Výstava je přístupná v otevírací době knihovny. 

  V sobotu 17. října se konal před ZŠ Karla Vokáče 
řemeslný jarmark. Současně s ním vyrazil do centrálních Brd 
zájezd strašických zahrádkářů. Přes osmdesát účastníků 
zavítalo k loveckému zámečku Tři Trubky. Bohužel interiér 
nám zůstal uzavřen a tak jsme se prošli alespoň malebným 
okolím. Všechny zastávky doplnil výkladem a komentářem 
Tomáš Makaj. U zámečku Tři Trubky doplnil výklad o nové 
informace týkající se projektu věhlasného architekta Camilla 
Siteho. Taktéž doplnil informace o dřevinách v zámeckém 
areálu. Výlet pokračoval dalšími pěti zastávkami na Padrti, 
Padrťských rybnících, Záběhlé či na Praze. 

 Na konci října se konal  koncert Collegia Musica pod vedením 
Václava Hájka. Do tisku byl také předán kalendář „ Strašice 
v proměnách času“, jenž bude k dostání v blízké době v naší distribuční síti. 

Inzerce: 
Kapela "Lihovanka" by ráda prezentovala svoje vystoupení, zatím před strašickými občany, ale chybí 
jim šikovný zpěvák nebo zpěvačka. Vítán bude i bubeník, který by sekundoval dvěma harmonikám a 
trubce. Najde se mezi strašickými nebo z okolí, kdo by je svým hlasem doprovázel v repertoáru 
dechovky?  Případní zájemci hlaste se prosím na tel. čísle : 737528252 nebo 728411578 

 

Pronajmu nebo koupím garáž. Strašice v okolí bytovek. Kontakt: 722 068 562 



Komise KKST pořádá v sobotu 28.11.2015  od 9 hodin 

Florbalový turnaj pro děti 

Věk účastníků do 15 ti let!!!!! 

Registrace týmů (4+1) na místě od 8.30 do 9.00 

 

Dětský lakrosový turnaj o „Putovní lakrosku“ zná svého vítěze  
V sobotu 17.10.2015 se ve Strašicích na fotbalovém hřišti uskutečnil tradiční dětský turnaj „ O Putovní 
Lakrosku“. Že jste o ničem takovém ještě neslyšeli? Lakros je původem indiánská hra, která sloužila indiánům 
jako alternativa k válce při řešení sporů. Dnešní český lakros, jak ho známe, má už svá pravidla, systém hry se 
podobá hokeji, jen se hraje na travnatém neohraničeném hřišti a míček se místo strkání po ledě nosí v košíčku na 
holi. Tradiční dřevěná lakrosová hůl s košíčkem z kůže byla vyměněna za modernější materiály, kterou však 
stále ty nejzkušenější lakrosáci vyrábějí sami na koleni. Je to velmi atraktivní sport, především pro svojí rychlost 
a velký počet gólu, který v jednotlivých utkáních padá. Strašický lakrosový oddíl má také mužský i ženský tým, 
oba týmy hrají 1. lakrosovou ligu a pravidelně se kvalifikují na mistrovství republiky v českém lakrose. 

Teď už k samotnému dětskému turnaji. Turnaj se konal ve Strašicích, protože v roce 2013 strašický 
dětský tým Fabiánů přivezl putovní Lakrosku z Prahy, kde vyhráli nad všemi týmy. Čekal je tedy úkol  - další 
rok turnaj o tuto historickou lakrosku uspořádat. Bohužel nám do roku 2014 děti vyrostly a nedaly dohromady 
nový tým, proto to roční zpoždění turnaje. Letos v létě se však dětské tréninky obnovily a noví Fabiáni udělali 
ohromný kus práce, proto bylo možné zase pozvat ostatní dětské týmy na souboje o „Putovní Lakrosku“.  

V sobotu ráno přijely do Strašic 4 týmy z Prahy, aby se společně s Fabiány popraly o cennou trofej. 
Postavila se 2 hřiště a první zápasy začaly v deset hodin ráno. Vzhledem k počtu 5 týmů se zvolil 
nejspravedlivější systém „každý s každým“. Děti měly jen krátké pauzy mezi jednotlivými zápasy, které 
probíhaly téměř nepřetržitě. Bylo to jistě velmi náročné, ale v chladném podzimní počasí aspoň neměly děti 
možnost příliš vychladnout. Kolem třetí hodiny odpoledne bylo už jasné, kdo si trofej „Putovní Lakrosku“ 
odveze domů. Vítězem turnaje se stal poměrně zkušený tým „Bobři“. Naši Fabiáni skončili na bramborovém 
čtvrtém místě, ale vzhledem k tomu, že trénují teprve od léta, je to krásné umístění, protože porazili mnohem 
zkušenější tým „Albatros“.  Celkové pořadí týmů tedy bylo: 1. Bobři (Praha), 2. Tajfun (Praha), 3. Trilobit 
(Praha), 4. Fabiáni (Strašice), 5. Albatros (Praha).  Děti kromě cenné trofeje získaly za umístění na prvních třech 
místech na památku poháry, medaile, dorty a další věcné ceny. Na zbylá místa zůstaly jen drobnější ceny útěchy. 
Vyhlašovali se i nejlepší 
střelci, nahrávači na gól 
i brankáři.  Tým Fabiánů 
může být hrdý na 
nejlépe hrající dívku 
turnaje Lucii 
Aubrechtovou a  
druhého nejlepšího 
brankáře turnaje Petra 
Hrácha.  

Za věcné ceny 
pro děti děkujeme obci 
Strašice, paní Evě 
Buchové, Štěpánovi 
Veselému a O2 prodejně 
v Rokycanech. Za 
možnost pořádání 
turnaje na fotbalovém 
hřišti děkujeme Spartaku 
Strašice a za zázemí 
vyhřáté hospůdky 
Darkovi Titlovi. 

 
V levo dole tým Fabiánů: Ladislav Drahota, Štěpán Košťál, Petr Hrách, Václav Stupka, Jan Dezort, 

Tereza Dezortová, Tereza Kolářová, Petr Zdeněk, Nikola Dovicová, Tereza Nodžaková a Lucie Aubrechtová 



 
POZVÁNKA NA KULTURNÍ PO ŘAD 
 
Dne 22.11.2015  v 15 hodin se 
uskuteční v Malém sále Místní 
knihovny ve Strašicích  
vernisáž  „minutové“   výstavy (123 minut) 
fotografií a  tapisérii autorů, kteří se 
podíleli  či jinak  inspirovali  vznik 
doprovodného obrazového bookletu 
autorského CD   VÝSTAVA OBRAZŮ    
skupiny Second Band  Acoustic.   
 
Uvedené CD bude zároveň následujícím 
koncertem skupiny 
veřejnosti  představeno.  
 
Jako autoři fotografií se představí  Marta 
Černická, Veronika Fenclová,  Jaroslav 
Slavík, tapisérie představí Zdena Králová 
a autorka grafického řešení CD Eva 
Králová.   
Za skupinu SBA (Second Band Acoustik) 
se na setkání těší   Eva Králová, David 
Šisler, Petr Hlávka,  
Ladislav Šisler a Karel Král  
  



 


